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Bona nit a tothom.

Seré molt breu perquè deuen estar molt cansats desprès de tantes hores

parlant de residus. M'agradaria aprofundir i aclarir algunes afirmacions

que s'han fet sobre el Pla de Residus, però, degut a l'hora que és, em limi-

taré a comentar el Projecte de Llei que en aquests moments s'està deba-

tent al Parlament.

Amb motiu de l'impacte de tipus social que va causar el Pla de Residus,

així com el fet de que alguns grups parlamentaris van sol·licitar el portar

aquest tema a debat al Parlament, el Consell Executiu va creure convenient

transformar aquest Pla en un Projecte de Llei per tal de que es pogués

discutir en el Parlament de Catalunya. En aquests moments, el Projecte

de Llei està en tràmit de Ponència. Hi ha una part de tots els grups que

estan demanant la possible discussió (encara que, teòricament, no és fac-

tible de fer-ho per ponència conjunta ja que alguns grups parlamentaris

novan presentar esmenes a l'articulat) i es fa molt difícil el pacte i el con-

sens, cosa que el Govern vol i una part dels grups també. De moment, a

les dues sessions que s'han fet, pràcticament s'ha actuat d'aquesta forma.

Una primera, es va començar a parlar fins i tot de quins eren aquells fets

fonamentals per cada grup polític. I , per altre banda, es va discutir jurídi-

cament si era possible o no la qüestió de la ponència única.

Bé, això doncs per centrar-los una miqueta en la qüestió. Jo el que volia

remarcar és quins són els trets fonamentals d'aquest Projecte de Llei, quina

és doncs la idea del Govern.

En primer lloc, en els seus primers articles, es defineixen molt clara-

ment quins són els objectius d'aquesta Llei . Els objectius d'aquesta Llei

són la reducció i minimització dels residus, el reciclatge i el tractament,

sigui en origen, sigui com a servei públic; a continuació, també un altre

punt fonamental és parlar de la restauració. A vostès ja els hi ha explicat

el Director de la Junta de Residus, Sr. Ferran Relea; precisament, el tema
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de restauració és una tasca que s'està portant a terme amb col·laboració

amb els Consells Comarcals. En quant a programes de minimització, i/o

un tractament en origen en les seves pròpies factories. Una part del Pro-

jecte de Llei aprofunditza en el tema de les instal·lacions de tractament,

d'incineració o d'abocament. Per altre banda, s'estableix, des del moment

que s'inicia a l'empresa, un control , o sia a partir de la vigència d'aquest

Projecte de Llei, serà obligatori garantir el tractament dels residus a ins-

tal·lacions autoritzades. Aquesta és una característica important que ens

facilitarà a partir d'aques moment un major control de les empreses gene-

radores de residus.

I, finalment, hi ha un capítol important sobre el tema de sancions. Nosal-

tres hem de reconeixer que tal vegada les sancions eren una miqueta min-

ses i que l'efecte dissuassori no l'imposaven, no l'obtenien perquè eren

sancions de 250.000,- o 500.000,- Ptes i un màxim de 5 milions de Ptes. Per

tant, el Projecte de Llei adapta un decret legislatiu de l'Estat de l'any 88

en el qual les sancions es tipifiquen en lleus, greus i molt greus, en el que

les lleus seran fins a un valor de 2 milions, les greus fins a 50 milions i

les molt greus arriben a 100 milions, i a més a més, tancament de l'empresa.

Amb aquesta facilitat sancionadora que tindrà la Generalitat de Catalunya

i també els Ajuntaments, fins a 2 milions de pessetes, podrem aconseguir

doncs una major actualització de les sancions i els efectes dissuassoris

de les mateixes . Perquè s'ha de reconeixer que de sancions que hi ha arreu

de l'Estat i de Catalunya són molt baixes. I, evidentment, en aquest cas,

s'han d'actualitzar.

La realitat és que ens podriem estendre moltíssim i potser l'única cosa

que faig és crear dubtes en tots vostés . És una petita, lleugera i ràpida expli-

cació la que els hi acabo de fer. Ami em sembla que, a les hores que estem

i desprès de tant parlar de residus, aprofundir en temes de competències

i d'altres seria pesat per a tots vostès. Sempre estem a la seva disposició

per si volen algun aclariment, tant a la Direcció General com a la Junta

de Residus.

Moltes gràcies.


